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 یاد ندارم مسئولان به حرف هاي فعالان صنعت نساجي توجه كرده 
باشند

 
متأس��فانه توليد پنبه در کشور ما سال به سال کاهش يافته تا جايی که 
س��الانه حدود 120 هزار تن کس��ری داريم. تا به امروز به ياد ندارم که 
مسئولان دولتی به غير از يکی دو سال به حرف های فعالان حوزه صنعت 

نساجی توجه کرده باشند. 
دبير س��ابق انجمن صنايع نساجی ايران گفت: زمانی که ماليات بر ارزش 
اف��زوده بدون قرار گرفتن در فرآيند توليد به واحدهای نس��اجی تحميل 
می ش��ود، اين نرخ 4/5 درصد از ميزان فروش س��اليانه واحد ها کس��ر و 

منجر به کاهش حاشيه سود می شود. 
جمشيد بصيری تهرانی، در گفتگو با ايلنا به افزايش نرخ ماليات بر ارزش 
افزوده در سال جاری اشاره کرد و با انتقاد از سياست های در پيش گرفته 
ش��ده افزود: اجرای ماليات بر ارزش افزوده قانون خوبی اس��ت، مشروط 
بر اينکه اين فرآيند در يک س��يکل کامل و مش��خص اجرا شود. در حال 
حاض��ر ما بايد ماليات بر ارزش افزوده 4/5 درصد را بپردازيم بدون اينکه 

بتوانيم اين نرخ را در فرآيند توليد تا عرضه دوباره بدست بياوريم. 
وی با اش��اره به اينکه حداکثر س��ود صنايع نس��اجی در بهترين شرايط 
توليد حدود ش��ش درصد است، افزود: زمانی که ماليات بر ارزش افزوده 
بدون قرار گرفتن در فرآيند توليد به واحدهای نساجی تحميل می شود، 
اي��ن نرخ 4/5 درصد از ميزان فروش س��اليانه واحد ها کس��ر و منجر به 

کاهش حاشيه سود می شود. 
ب��ه گفته بصيری، در صورت عدم اصلاح قان��ون ماليات بر ارزش افزوده، 

صنايع مختلف از جمله نساجی با فاجعه روبرو می شوند. 
وی به سياس��ت دولت مبنی بر تعيين سيکل فعاليت بنگاه های صنعتی 
در تابستان اشاره کرد و گفت: در حال حاضر دولت يک سيکل مشخص 
تعيي��ن کرده که براس��اس آن بنگاه های توليدی بايد در فصل تابس��تان 
ب��رای کاه��ش هزينه انرژی يک هفت��ه فعاليت خ��ود را تعطيل کنند و 
واحدهاي��ی که در اين مدت به فعاليت خود ادامه دهند از س��وی دولت 

جريمه می شوند. 
اين فع��ال بخش خصوصی در اين خصوص مطرح ک��رد: در کجای دنيا 

صنعتگران را به دليل انجام فعاليت اقتصادی جريمه می کنند؟ 
وی يکی از ديگر مشکلات فعالان صنايع نساجی را سياست های موسسه 
استاندارد و تحقيقات صنعتی عنوان کرد و ادامه داد: متاسفانه کارخانجات 

معتب��ر بين المللی که تمامی اس��تانداردهای مورد تايي��د اروپا و امريکا 
را کس��ب کرده اند برای واردات مواد اوليه به ايران با بروکراس��ی ش��ديد 
موسس��ه استاندارد روبرو می شوند. براين اساس محموله های خارجی که 
تمامی استانداردهای مورد تاييد را گذرانده اند، زمان ورود به ايران سه تا 
چهار هفته در بنادر بلاتکليف باقی می مانند چرا که محصولاتش��ان برای 

انجام آزمايش به آزمايشگاه های اين موسسه منتقل می شوند. 
به گفته بصيری، اين مس��ئله ع��لاوه بر توقف خطوط توليد به واس��طه 
ماندگاری محموله ها در بنادر برای انجام آزمايش روی آن ها در موسس��ه 
اس��تاندارد، موج��ب بی اعتمادی صادرکنن��دگان اروپايی به ب��ازار ايران 

می شود. 
دبير سابق انجمن صنايع نساجی ايران، معضل ديگر اين صنعت را تامين 
پنب��ه به عنوان مهم ترين ماده اوليه توليد عنوان کرد و گفت: متاس��فانه 
توليد پنبه در کش��ور ما س��ال به س��ال کاهش يافته تا جايی که سالانه 
حدود 120 هزار تن کس��ری داريم. تا به امروز به ياد ندارم که مسئولان 
دولتی به غير از يکی دو س��ال به حرف های فعالان حوزه صنعت نساجی 

توجه کرده باشند. 

 بازار پرده ایران در انحصار تركهاست 
 

براس��اس آمار و ارقام منتش��ر ش��ده انحصار واردات انواع پرده به ايران 
در اختيار محصولات س��اخت تركيه بوده و حالا همين كش��ور اقدام به 

سرمايه گذاري در صنعت پرده سازي ايران نيز كرده است. 
به گزارش ايسنا، اطلاعات دقيقي درباره ارزش بازار پرده ايران در دست 
نيس��ت، اما آنچه كه واضح اس��ت، اين اس��ت كه طي سالهاي گذشته بر 

حجم مصرف پرده در ايران به طور قابل ملاحظه اي افزوده شده است. 
از س��وي ديگر بازار پرده در ايران تفاوتي آش��كار با بازار ساير محصولات 
مصرفي داش��ته و اين تفاوت در توجه ويژه مشتريان به كيفيت اين كالا 

بوده است. 
مش��تريان اصلي در بازار پرده ايران عمدتا خانم ها هس��تند و خانم ها هم 
معم��ولا در زمين��ه خريد پرده به كيفيت آن توجه وي��ژه اي دارند و اين 
باعث ش��ده تا محصولات بي كيفيت برخلاف س��اير بازارها در بازار پرده 
ايران جايگاه چنداني نداش��ته باشند. اما در حالي كه عمده واردات پرده 
به ايران مربوط به محصولات س��اخت كشور همسايه يعني تركيه است، 
همين كشور نيز در صنعت پرده سازي ايران سرمايه گذاري كرده است. 
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عضو انجمن صنايع نس��اجي ايران با اش��اره به س��رمايه گذاري ش��ركت 
الگانت تركيه در استان س��منان توضيح داد: اين كارخانه ظرفيت توليد 
س��الانه 9 ميليون متر مربع پرده را داش��ته كه معادل حدود سه ميليون 
متر مي شود.  به گفته وي كارخانه هم اكنون 150 نفر نيروي كار داشته 

و تا پايان سال به 300 نفر هم مي رسد. 
مه��دي جعفري با بي��ان اين كه تاكن��ون 25 ميلي��ون دلار در كارخانه 
پرده س��ازي سمنان سرمايه گذاري شده اس��ت، افزود: 49 درصد شركت 
متعلق به شركت ترك بوده و برخلاف ديگر حوزه هاي صنعت نساجي در 

اين كارخانه از ماشين آلات و فناوري روز اروپا استفاده شده است. 
وي همچني��ن با بي��ان اين كه در حال حاضر ماهان��ه حدود 30 ميليون 
دلار انواع پرده وارد كش��ور مي شود، اظهار كرد: 80 درصد از اين واردات 
مربوط به تركيه بوده و مابقي از چين و ساير كشورها وارد ايران مي شود. 
جعف��ري با بي��ان اين كه كيفيت پرده هاي وارداتي از چين پايين اس��ت، 
افزود: عمدتا در توليد پرده هاي وارداتي از چين از نايلون اس��تفاده شده 

كه اين باعث مي شود پرده زود بپوسد و خراب شود. 
اين فعال صنعتي در عين حال با اشاره به حساسيت مردم درباره كيفيت 
پرده خريداري ش��ده، گفت: برخلاف س��اير حوزه هاي نس��اجي مردم به 
كيفيت پرده اي كه مي خرند، بس��يار اهمي��ت مي دهند و به همين دليل 

محصولات بي كيفيت جاي زيادي در بازار ندارند. 
ب��ه گفته جعفري، هر متر پرده باكيفيت بين 8 تا 10 هزار تومان قيمت 
داشته كه در يك آپارتمان معمولي داراي پنج پنجره به طور متوسط بين 

30 تا 50 متر پرده استفاده مي شود. 

 شرکت پارسيلون خرم آباد هم چنان تعطيل است 

معاون برنامه ريزي استانداري لرستان از تصويب بيش از 3 ميليون يورو 
براي راه اندازي مجدد کارخانه پارسيلون خرم آباد خبر داد.

به گزارش ايسنا،  علي هادي چگني در خصوص آخرين وضعيت کارخانه 
پارسيلون خرم آباد افزود: مشکل کارخانه پارسيلون به قبل از دولت نهم 

برمي گردد. 
وي ادام��ه داد: در خصوص اي��ن کارخانه يک خصوصي س��ازي ناقصي 
صورت گرفته بود و به کس��اني که اهليت لازم را نداش��تند، واگذار شده 

بود. 
چگني با بيان اينکه اين مهم براي خيلي از اس��تانها از جمله لرستان به 
معضلي تبديل ش��ده است، گفت: در حال حاضر ش��رکت نخ پارسيلون 

خرم آباد تعطيل است. 
معاون اس��تانداري لرس��تان اظهارکرد: هفته گذشته500 ميليون تومان 
جهت رفع برخي مشکلات کارگران کارخانه مصوب و پرداخت شد، ولي 

اين ميزان تمام معوقات آنها نيست. 
چگن��ي گفت: جهت راه اندازي مجدد کارخانه 3.7 ميليون يورو توس��ط 
بان��ک صنعت ومعدن مصوب ش��ده و پيگير هس��تيم س��ريعتر پرداخت 

شود. 
معاون برنامه ريزي اس��تانداري لرس��تان، گفت: تيمي از بانک صنعت و 

معدن جهت بررس��ي و اصلاح ساختار کارخانه پارسيلون خرم آباد اعزام 
خواهد شد. 

 با وجود هشدار صنعت نساجي؛ تعرفه واردات پنبه افزایش یافت 
 

عضو هيات مديره انجمن صنايع نساجي ايران از افزايش تعرفه واردات پنبه 
به 20 درصد خبر داد. 

حس��ن صدرالغ��روي توضي��ح داد: پنبه جزو اقلامي اس��ت ك��ه وزير جهاد 
كش��اورزي طي نامه اي به وزارت بازرگاني س��ابق خواستار افزايش تعرفه آن 

شده بود كه به نظر مي رسد اين افزايش تعرفه به تازگي اجرا شده است. 
وي اف��زود:  اين افزاي��ش تعرفه براي صنعت ريس��ندگي، بافندگي و تكميل 
كش��ور فاجعه ب��ار اس��ت و قيمت محص��ولات توليد داخل را در مقايس��ه با 
كالاه��اي خارجي افزايش مي دهد. وي تاكيد كرد:  افزايش تعرفه پنبه باعث 

سرازير شدن نخ هاي خارجي به بازار كشور مي شود. 
او با اشاره به جلسه برگزار شده بين فعالان صنعت نساجي با قائم مقام امور 
اجراي��ي وزير صنع��ت،  معدن و تجارت اظهار كرد: در جلس��ه با آقاي مفتح 
بار ديگر تاكيد كرديم كه صنعت نس��اجي كشور متعهد به خريد پنبه توليد 

داخل است. 
عضو هيأت مديره انجمن صنايع نس��اجي ايران گفت:  متاس��فانه پنبه توليد 
داخل كيفيت بالايي نداش��ته و رگه هايي از الياف پلي پروپيلن در آن وجود 
دارد كه استفاده از آن را در صنعت نساجي با مشكل مواجه مي كند. اگر فقط 
پنج هزار تن از 60 هزار تن پنبه توليد داخل صادر شود، آن وقت عيوب اين 

پنبه مشخص مي شود. 
ب��ه گفته صدرالغروي، بي��ش از 450 هزار نفر به طور مس��تقيم در صنعت 
نساجي كشور و همچنين 150 هزار نفر در بخش ريسندگي كار مي كنند. 

به گزارش ايسنا، تعرفه واردات پنبه تا پيش از افزايش آن حدود 4.5 درصد 
بود. فعالان صنعت نس��اجي تاكنون بارها نسبت به اعمال ممنوعيت واردات 
پنبه به كش��ور و يا افزايش تعرفه اين محصول هشدار داده بودند. پيشتر نيز 
مديركل دفتر نساجي و پوشاك وزارت صنعت، معدن و تجارت با ابراز نگراني 
درباره افزايش تعرفه واردات پنبه به كشور اعلام كرده بود كه نساجان متعهد 
ب��ه خريد پنبه توليد داخل ش��ده اند و نياز به ممنوعي��ت و يا افزايش تعرفه 
نيس��ت. گمرك ايران تاكنون به صورت رسمي درباره افزايش تعرفه واردات 

پنبه اظهارنظري نكرده است. 

 صنعت نساجي از قاچاق بي رویه پارچه و لباس به کما رفته است 
 

سخنگوي کميسيون صنايع و معادن مجلس، با انتقاد از بي توجهي مسئولان 
به صنعت نس��اجي کش��ور گفت: قاچاق گس��ترده پارچه و لباس به همراه 
واردات بي رويه اين دو محصول، صنعت نس��اجي کش��ور را به ورطه نابودي 

کشانده است.
به گزارش خانه ملت،  علي اصغر يوس��ف نژاد، تصريح کرد: صنعت نس��اجي 
به عن��وان يکي از صنايع قديمي ايران هم اکنون ب��ه علت واردات بي رويه و 

همچنين قاچاق وضعيت مطلوبي ندارد.

وب نگـار
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نماينده مردم ساري در مجلس شوراي اسلامي افزود: واردات پارچه و لباس 
به کشور از يک طرف و قاچاق گسترده اين دو محصول از سوي ديگر صنعت 

نساجي ايران به ورطه نابودي کشانده است.
يوسف نژاد، صنعت نساجي را صنعتي اشتغال زا خواند و ادامه داد: اين صنعت 
با سرمايه  گذاري بسيار کم، اشتغال زايي بسيار بالايي دارد، ولي متأسفانه به 
علت بي توجهي مسئولان اين صنعت هم اکنون در حالت کما به سر مي برد.

وي تأکيد کرد: براي بهبود وضعيت نامطلوب صنعت نساجي، به توجه جدي 
دولت و مجلس به اين صنعت نياز است، در غير اين صورت، با روند کنوني، 

فعاليت ناچيز و ضعيف اين صنعت نيز به طور کامل متوقف خواهد شد.
س��خنگوي کميسيون صنايع و معادن مجلس هشتم يادآور شد: به طور حتم 
موضوع صنعت نس��اجي ب��ه زودي در صحن علني مجلس و در کميس��يون 
صنايع و معادن مطرح مي شود و رسيدگي ويژه اي به اين صنعت و معضل هاي 

واردات بي رويه و قاچاق پارچه و لباس به کشور خواهد شد. 
در اواخر سال گذش��ته از حدود 16 واحد نساجي در شهرضاي اصفهان 12 
واحد تعطيل شده است؛ همچنين اين موضوع در دو شهر کاشان و اصفهان 
نيز به وفور يافت مي ش��ود، به طوري که هم اکنون بس��ياري از کارخانه هاي 
نس��اجي اين دو ش��هر به حالت نيمه تعطيل درآمده اس��ت و با پايين ترين 

ظرفيت کاري، خود به فعاليت ادامه مي دهند.

 بادامچيان: پارچه فروش�ان به تعهد خود عمل کردند، اکنون نوبت 
وزارت اقتصاد است 

 
قائم مقام حزب مؤتلفه اسلامي با بيان اين که اعتراض پارچه فروشان درباره 
بي توجهي به سخنان و خواسته هاي به حق آنان بود، گفت: پارچه فروشان از 
دي��روز مغازه هاي خود را باز کردند و به تعهد خود عمل کردند؛ اکنون نوبت 

وزارت اقتصاد است تا به خواسته هاي به حق اين صنف توجه کند.
ب��ه گزارش خان��ه ملت، اس��دالهن بادامچي��ان گفت: علت اصل��ي اعتراض 
پارچه فروشان در ماه گذشته و بسته شدن بازار تهران، سياست هاي مالياتي 

دولت و ناعادلانه بودن آنها است.
نماينده مردم تهران، ري، ش��ميرانات و اسلام شهر در مجلس شوراي اسلامي تأکيد 
کرد: در ديدار روز گذشته با نمايندگان بازار پارچه فروشان تهران و شنيدن سخنان و 
خواسته هاي به حق اين صنف، بازاريان از روز گذشته و پس از تقريبا يک ماه اعتراض 

مغازه هاي خود را باز کردند. 
وي با بيان اين که خواس��ته هاي پارچه فروشان به حق است و وزارت امور اقتصادي و 
دارايي بايد به اين خواسته ها توجه کند، ادامه داد: در نشست روز گذشته با بازاريان 
خواس��ته هاي اين صنف مطرح شد و که اميدواريم وزارت اقتصاد نيز به اعتراض اين 

صنف درباره نحوه وصول ماليات بر ارزش افزوده و ماليات بر درآمد توجه کند.
بادامچيان در تش��ريح خواسته هاي پارچه فروشان و علت اعتراض اين صنف توضيح 
داد: صنف پارچه فروش به علت واردات بي رويه پارچه و پوشاک به کشور و همچنين 
بي توجهي دستگاه هاي متولي به قاچاق گسترده اين محصولات، وضعيت نامطلوبي 

دارد و به علت مشکلات اقتصادي، توان پرداخت دو نوع ماليات را ندارد.
وي تصريح کرد: هم اکنون بسياري از کارخانه هاي نساجي و کارگاه هاي کوچک توليد 
پوش��اک در کشور در معرض تعطيلي و ورشکستگي هس��تند که اين واقعيت توان 

اقتصادي صنف پارچه فروشان را به شدت کاهش داده است.
عضو هيأت نظارت مجلس بر شوراي اندوخته اسکناس افزود: قانون ماليات بر ارزش 
افزوده قانون بسيار مناسب و مترقي است که پيشنهاد اجراي اين قانون در مجلس دوم 

و در کمسيون اقتصادي و دارايي مطرح شد، ولي به دلايل مختلف مسکوت ماند.
بادامچيان با بيان اين که متأسفانه تا به امروز شرايط مناسب براي پرداخت و وصول 
اين ماليات در کشور فراهم نشده است، گفت: پرداخت و دريافت اين نوع ماليات به 
تجهيز همه فروش��گاه ها به دستگاه هاي ديجيتال براي پرداخت آني ماليات بر ارزش 
افزوده نياز دارد که تا به امروز بسياري از فروشگاه ها و مغازه هاي پارچه فروشي به اين 

دستگاه ها مجهز نشدند.
وي تأکيد کرد: ويژگي اصلي ماليات بر ارزش افزوده پرداخت س��ريع آن به حس��اب 
دولت است، ولي به علت عدم تجهيز فروشگاه ها به دستگاه هاي مورد نياز، اين ماليات 
بر روي هم انباش��ته مي شود و پارچه فروشان به سختي حجم بالاي ماليات بر ارزش 

افزوده معوقه را پرداخت مي کنند.
 قائم مقام حزب مؤتلف اسلامي با بيان اين که پارچه فروشان درباره پرداخت ماليات بر 
ارزش افزوده هيچ اعتراضي ندارند، بيان کرد: اعتراض پارچه فروشان درباره بي توجهي 
به س��خنان و خواس��ته هاي به حق اين صنف اس��ت که بايد دولت، وزارت اقتصاد و 

سازمان امور مالياتي کشور به اين خواست ها توجه کنند.
بادامچي��ان تصريح کرد: دريافت دو نوع ماليات از پارچه فروش��ان به نام هاي مختلف 
ماليات بر ارزش افزوده و ماليات بر درآمد غيرقابل قبول است و اين صنف به پرداخت 

اين دو نوع ماليات اعتراض دارد.
اين عضو کميسيون شوراها و امور داخلي مجلس هشتم با تأکيد بر اين که بازاريان با 
بازگشايي مغازه هايشان، سهم خود را در مشکل پيش آمده ادا کردند، يادآور شد: باز 
شدن بازار پارچه فروشان از ديروز نشان دهنده حسن نيت اين صنف است و اميدواريم 
وزارت امور اقتصادي و دارايي نيز با توجه به خواسته ها و سخنان به حق اين صنف، 

گام مثبت و مناسبي براي حل مشکل پيش آمده بردارد.
 

 هلدینگ برای حمایت از صنعت نساجی ایجاد شود 
 

عضو کميته ملی توسعه پايدار، با ارايه پيشنهاد ايجاد هلدينگ برای حمايت و پشتيبانی 
از صنعت نساجی، گفت: برای حل مشکلات صنايع، راهبردها و سياست های اجرايی 

بايد مشخص باشد. 
محمدتقی امانپور در گفت وگو با پانا، اظهار داشت: هلدينگ، شرکتی با ماهيت ارايه 

خدمات پوششی برای تمامی صنايع است.
وی عنوان کرد: با ايجاد هلدينگ، مش��کلات و نيازهای صنايع به آموزش، پژوهش، 
مديريت بازار، خدمات، تامين مالی، سرويس های فنی، تامين تکنولوژی و ارتقای آنها 
و بسياری از مسايل که واحدهای توليدی به تنهايی نمی توانند مورد توجه قرار دهند، 

مشخص می شود.
عضو کميته ملی توس��عه پايدار تصريح کرد: راهبردها و سياس��ت های اجرايی بايد 

پيشنهاد شود تا روش ها و چگونگی انجام يک کار و تحقق يک هدف تدوين شود.
امانپور با بيان اين که در حال حاضر نزديک به 40، 50 هزار نفر در صنعت نس��اجی 
مش��غول به فعاليت هس��تند، گفت: در اين صنع��ت از تکنولوژی ه��ای قديمی تا 

پيشرفته ترين ماشين ها را شاهد هستيم.
وی افزود: حضور تکنولوژی های فرس��وده در کشور نس��بت به فناوری های به روز و 
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مدرن بيشتر است و باعث عدم رقابت پذيری کالاهای داخلی با خارجی شده است.
عضو کميته ملی توس��عه پايدار عنوان کرد: هم اکنون کالاهای چينی بازار را قبضه 
کرده اند و اين در حالی اس��ت که قابليت های بسياری در صنعت کشور وجود دارد. 
امانپور تصريح کرد: قيمت مواد اوليه، افزايش دستمزدها، تغيير قيمت حامل انرژی و 

تحولات جهانی در اقتصاد، مشکلات صنعت نساجی را چند برابر کرده است.

 جلوي كاهش تعرفه واردات پوشاك را مي گيریم 

مدير كل دفتر نساجي با انتقاد از برخي تلاشها براي كاهش تعرفه واردات پوشاك 
گفت: متاسفانه در حالي كه مدام تاكيد مي شود بايد مديريت واردات درست انجام 
شود، اما در همين حال تلاش زيادي در حال انجام است تا تعرفه  واردات پوشاك 

به كشور كاهش يابد. 
به گزارش شاتا، مهدي اسلام پناه افزود: تمام تلاش ما اين است كه جلوي كاهش 
تعرفه  واردات پوش��اك به كشور را بگيريم. از سوي ديگر تعرفه وزني كنوني يعني 

25 هزار تومان به هيچ وجه مناسب نبوده و بايد افزايش يابد. 
وي تاكيد كرد: صنعت پوشاك يكي از اشتغال زا ترين صنايع كشور بوده و نبايد با 

برخي تصميم گيريهاي اشتباه آن را تضعيف كرد. 
به گفته او صنعت پوشاك اين قابليت را دارد كه تنها در يك كارخانه به نسبت كوچك 
چند صد نفر را به كار گيرد؛ ضمن اين كه با رونق صنعت پوشاك چرخه هاي توليدي 

ديگر كشور مانند پنبه كاري، كارخانه هاي ريسندگي و بافندگي نيز رونق مي گيرند. 
از سوي ديگر مهدي يكتا - دبير اتحاديه توليدكنندگان و صادركنندگان نساجي، 
پوشاك و چرم، نيز با اشاره به كاهش 25 درصدي صادرات نساجي و پوشاك كشور 
در سه ماه نخست امسال عنوان كرد كه كاهش تعرفه واردات پوشاك بدون در نظر 

گرفتن عوامل ديگر لطمه شديدي به توليدكنندگان داخلي اين كالا مي زند. 
وي گفت كه گمرك و س��تاد مركزي مبارزه با قاچاق كالا و ارز به منظور كاهش 
آمار قاچاق پوش��اك به كشور به شدت در تلاش هستند تعرفه واردات اين كالا را 

كاهش دهند. 
يكتا اعلام كرد: واردكنندگاني كه به دليل افزايش نرخ ارز با مشكل مواجه شده اند، 
با فش��ار به وزارت صنعت، معدن و تجارت قصد دارند ضمن كاهش تعرفه واردات 

پوشاك، هزينه واردات رسمي و غيررسمي اين كالا را نيز پايين بياورند. 

 باید در توليد لباس هاي اسلامي، تنوع ایجاد کرد 

ريي��س اتحاديه صنف پوش��اک کرمان گفت: توليدي ها باي��د در تهيه لباس هاي 
اسلامي، تنوع ايجاد کنند. 

روح الله منزلي، درگفت وگو با ايس��نا ، به وج��ود انواع لباس هاي متضاد با حجاب 
اس��لامي و فرهنگ ديني ما اش��اره ك��رد و گفت: اتحاديه باره��ا در زمينه فروش 

لباس هاي نامناسب تذکر داده و با متخلفان هم برخورد کرده است. 
وي اظهار کرد: شايد عدم توليد لباس هاي متنوع اسلامي باعث شده است خريداران 
به اين نوع لباس ها که تنوع دارد، روي بياورند، در حالي كه توليدي ها بايد به فکر 

توليد لباس هاي اسلامي متنوع باشند. 
رييس اتحاديه صنف پوش��اک كرمان گفت: اين لباس هاي نامناسب الگو برداري 

شده از فرهنگ غرب است که توسط برخي از توليدي ها ايجاد مي شود. 

منزلي تصريح کرد: افراد هنگام خريد بايد از سايز و نوع لباسي استفاده کنند که در 
خور شان يک ايراني مسلمان باشد. 

وي اظهاركرد: متاس��فانه لباس هايي که در بازار به فروش مي رسد توسط اتحاديه 
تاييد نمي شود و پس از ورود به فروش مي رسد. 

منزلي در پايان گفت: اتحاديه در تعيين نوع و مدل اجناس تاکنون نقشي نداشته 
و علت توزيع لباس هاي نامناسب، سودجويي بعضي افراد است. 

 بي مهري به طلاي سفيد؛ ایران در آستانه حذف از كميته جهاني پنبه 
 

كميته مشورتي بين المللي پنبه كه اعضاي آن متشكل از بخش دولتي كشورهاي 
پنبه خيز جهان اس��ت شهريور ماه امسال و سه سال اخير در حالي برگزار شد كه 
ايران به دليل نپرداختن حق عضويت )سالانه 20 هزار دلار( در آستانه حذف شدن 
از عضويت در اين كميته و در حالت تعليق قرار گرفت كه با تعهد بخش خصوصي و 

پرداخت اين مبلغ از سوي بخش خصوصي مجددا به عضويت اين كميته درآمد. 
ايران از سال 1969 ميلادي عضو اين كميته به عنوان بالاترين مرجع جهاني پنبه 
بوده است اما امسال براي چهارمين سال متوالي هيچ يك از مسوولان دولتي ايران 
در اين مجمع كه در آرژانتين برگزار شد، حضور نيافته و حق عضويت اين مجمع را 
كه سالانه 20 هزار دلار بوده است را نپرداخته اند كه اين امر باعث شد امسال ايران از 

عضويت در اين مجمع به حالت تعليق درآيد و در آستانه حذف شدن قرار گيرد. 
اين درحالي است كه مجمع كميته مشورتي بين المللي پنبه مطالب تحقيقاتي روز 
جهان در خصوص كاشت، داشت و برداشت پنبه را ارائه مي كند و همچنين مباحث 
اقتصادي شدن توليد، كاهش هزينه هاي توليد پنبه، فروش، بازاريابي و صادرات اين 
محصول را بررس��ي مي كند و به دولت هاي كشورهاي پنبه خيز جهان به منظور 

توليد پايدار وسالم پنبه مشورت مي دهد. 
با توجه به اينكه پنبه در صنايع نس��اجي، دفاع، اس��كناس، داروسازي، سلولزي و 
بهداش��تي و ... كاربرد دارد، براي دولت ها محصولي مهم و اس��تراتژيك محسوب 
مي شود و حتي كشورهاي بزرگ توليدكننده جهان همچون آمريكا براي توليد و 

صادرات اين محصول به كشاورزان خود يارانه مي پردازند. 
اما در ايران خرد و كوچك بودن مزارع يكي از مشكلات كشت اين محصول شده و 
40 درصد هزينه توليد پنبه در كشورمان به دليل كوچك بودن مزارع و عدم اداره 
مكانيزه، صرف برداشت محصول مي شود كه اين كميته راه حل هايي براي افزايش 
عملكرد در واحد سطح و هماهنگ كردن مزارع خرد و كوچك به دولت مردان اين 

كشورها ارائه كرده است اما ايران از اين آموخته ها بي بهره مانده است. 
گفتني است 42 كشور پنبه خيز جهان به غير از چين در اين كميته عضو هستند 
و حتي كش��ور سوئيس كه هيچ گونه كشت پنبه ندارد به دليل اهميت محصول 
پنبه در اين كميته عضويت دارد و مجمع سال آينده در اين كشور برگزار خواهد 
شد.  لازم به ذكر است سالانه بيش از 25 ميليون تن پنبه در جهان توليد مي شود 
كه 80 درصد اين توليد توسط كشورهاي چين، آمريكا، پاكستان، هند و ازبكستان 
صورت مي گيرد و ايران با توليد سالانه 65 تا 70 هزار تن كمتراز يك درصد از سهم 
توليد جهاني را دارد اين در حالي است كه نياز صنايع نساجي كشورمان دو برابر اين 
ميزان توليد است و سالانه بايد 70 هزار تن از نياز صنايع نساجي از طريق واردات 
تامين شود.  در صورتي كه در سال هاي 53 و 54 ايران صادركننده پنبه بوده و پس 

از نفت بالاترين ارزآوري را براي كشور داشته است. 


